
Referat fra Brainstorms-møde mellem formand for Udsatterådet Kenneth Nielsen, og Afdelingsleder Anette 
Rix. 

Mødet blev afholdt d. 3/9/21 på Søstedet. 

Formålet med mødet var at komme med forslag og indspark til hvorledes vi sikrer bred deltagelse til det 
kommende valg til Udsatterådet. 

Udsatterådet i Ishøj har indtil videre fulgt kommunalvalget, men Udsatterådet mener, at det vil virker 
appellerende på valgdeltagelsen og antallet af opstillede kandidater, hvis perioden fremover deles i to, 
således at det næste valg derfor bliver afholdt i slutningen af november/begyndelsen af december i 
indeværende år, og dække perioden 1/1/22-31/12/23, og altså er gældende i 2 år, mod de nuværende 4 år. 

Vi ønsker at budskabet om Udsatterådet kommer bredt ud, og ikke kun omfatter RVC, men også De skæve 
boliger, Pitstop, boligkvarterne og Omsorgs- og plejecentrene. Vi ønsker at udbrede ”udsathed”, således at 
det fx også omfatter ældre udsatte (der er dd lige kommet en rapport fra Socialstyrelsen omkring ældre 
hjemløse). Af samme årsag foreslår vi, at selve valghandlingen/valgaftenen skal foregå på Kærbo. 

Vi forestiller os, at det laves noget trykt materiale, som kan ophænges alle relevante steder, og som vi 
gennem frivillig-koordinatoren, kan få rundsendt til alle de mange foreninger i Ishøj. Materialet skal 
ligeledes hænges op i Bycenteret, på de forskellige tilbud, på biblioteket, hos lægen og omdeles i 
Ågården/Strandgården m.fl. Vi forestiller os at kommunikationsafdelingen kan være os behjælpelige med 
materialet. 

Dertil overvejer vi, at få lavet 3-4 små Youtube-videoer af 2-3 minutters varighed, som skal ligge på bl.a. TV 
Ishøjs hjemmeside, og måske skal være at finde som link på alle mails udsendt fra CVV i november måned. 

De små videoer foreslår vi er med fx Mogens (første formand), Karina (aktivt medlem), Anne (aktivt 
medlem), Kenneth (nuværende formand), Helle Nees (aktivt medlem) (naturligvis kun hvis de har lyst til 
det)…nogle der kan udtale sig kort og præcist om; 

 Hvad er Udsatterådet? 
 Hvorfor er det vigtigt? 
 Hvad indebærer det? 
 Hvad har personen været med til at opnå gennem sin deltagelse i rådet? 
 Hvad har været det vigtigste de har medvirket til? 
 Hvorfor skal andre overveje at stille op? 
 Hvorfor skal man stemme? 

Vi tænker det visuelle er vigtigt, og at der er større chance for at borgere i Ishøj vil se på et lille filmklip, end 
de vil læse en info-mail. Vi håber at TV Ishøj kan være os behjælpelige med produktionen  

Økonomi til ovenstående ved vi er der, eftersom Udsatterådet ikke har brugt de midler der var afsat til t-
shirts, hjemmeside m.fl som vi talte om inden Covid-19. 

Kenneth Nielsen, formand og Anette Rix, Afdelingsleder


